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Interpellation av Monica Karlsson (kd) till Birgitta Sevefjord om nya medel till barn och 
ungdomspsykiatrin 
 
Förra veckan fick vi återigen larmrapporter om hur ungdomars psykiska ohälsa ökat. Många 
ungdomar mår så dåligt att man ser självmord som den enda utvägen i sin förtvivlan. Behoven 
ser ut att vara oändliga! I nuläget får endast ca 3% av de mest behövande hjälp inom 
barnpsykiatrin. Problematiken uppmärksammades redan i inledningsskedet av arbetet med 
BUS-policyn, där det konstaterades att de mest behövande får minst hjälp. Särskilt påtalades 
bristen av psykiatrisk behandling av ungdomar som placeras på institutioner och i familjehem. 
Problematiken har återigen uppmärksammats i det arbete som pågår enligt BUS-policyn. Det 
kan konstateras att problemen kvarstår. De medel som BUP har att disponera för dessa barn 
och ungdomars vård och behandling uppgår idag till endast 15 milj. kronor. Kommunernas 
kostnad för institutions- och familjehemsvården var år 2002 1,5 miljarder kronor. Dessa barn 
och ungdomar har ofta en sammansatt problematik. Flera har neuropsykiatriska 
funktionshinder som DAMP, ADHD, Aspberger etc och har stora behov av adekvat vård och 
stöd. Det är lätt att förstå att landstingets insats för behandlingsinsatser av dessa barn och 
ungdomar inte räcker särskilt långt. 
 
Den arbetsgrupp som arbetat med frågan har konstaterat att det behövs ett tillskott till BUP 
om ytterligare 50-100 miljoner kronor för att svara upp mot de stora behov som finns för att 
BUP ska kunna ta det kostnadsansvar som krävs i det fortsatta arbetet utifrån BUS policyn, 
för att de mest behövande ska få den vård och behandling som de behöver. 
 
Min fråga till Landstingsrådet Birgitta Sevefjord är: 
 
Vilka åtgärder kommer du att vidta för att de mest behövande barnen och ungdomarna får sina 
behov av vård och behandlingsinsatser tillgodosedda? 
 
 
Stockholm den 5 mars 2004 
 
 
 
 
Monica Karlsson (kd) 


